

OUTBREAK NEWS

Cholera, Malawi. As of 9 March, a total of 22 023 cases had been reported to WHO, including 609 deaths (case-fatality rate, 2.8%), since the beginning of the outbreak on 28 October 2001. The southern region is the worst affected, with 69% of the cases reported so far. Laboratory tests have confirmed *Vibrio cholerae* O1.

The Ministry of Health has reactivated the cholera control task forces at national and district levels to control the epidemic. WHO, together with UNICEF, is assisting the Ministry to coordinate the response. Surveillance has been intensified at district level and temporary cholera control treatment centres have been established. Chlorination of water supplies is under way in the affected communities, and hygiene education has been strengthened. Village committees have been mobilized, encouraging people to use latrines and safe drinking-water. ■

LE POINT SUR LES ÉPIDÉMIES

Choléra, Malawi. Au 9 mars, un total de 22 023 cas avait été signalé à l'OMS, dont 609 décès (taux de létalité, 2,8%), depuis le début de la flambée le 28 octobre 2001. La région méridionale est la plus touchée, avec 69% des cas notifiés à ce jour. Des tests de laboratoire ont confirmé *Vibrio cholerae* O1.

Le Ministère de la santé a réactivé les groupes de travail pour la lutte contre le choléra aux niveaux national et de district afin de lutter contre l'épidémie. L'OMS, avec l'UNICEF, assiste le Ministère pour la coordination de l'intervention. La surveillance a été intensifiée au niveau du district et des centres temporaires de traitement du choléra ont été mis en place. Le traitement de l'eau par le chlore est en cours dans les communautés touchées, et l'éducation sanitaire a été renforcée. Des comités de village ont été mobilisés, afin d'encourager la population à utiliser des latrines et une eau de boisson saine. ■